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Oświadczenie skierowane do wiceprezes Rady Ministrów, minister infrastruktury i rozwoju Elżbiety 
Bieńkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 
W nawiązaniu do mojego poprzedniego oświadczenia (z dnia 18 grudnia 2013 r.), dotyczącego braku ure-

gulowania sprawy wypłat odszkodowań dla właścicieli prywatnych działek zajętych pod budowę drogi w 
ciągu DK nr 4 (E40) na odcinku Dębica–Rzeszów, chcę ponownie przypomnieć, że sprawa ta toczy się już od 

przeszło ośmiu lat. Właściciele zajętych przez Skarb Państwa działek to osoby starsze, a tok sprawy każe im 

domniemywać, że za życia mogą nie doczekać się sprawiedliwości i należytego zadośćuczynienia.  
Na podstawie zebranych materiałów przedstawionych przez strony można dojść do wniosku, że wina za 

przewlekłość prowadzenia wspomnianej sprawy leży po stronie państwa. Wynika ona z błędów urzędników, 

co potwierdzone jest faktem, że w przeciągu całego okresu prowadzenia sprawy minister, jako organ drugiej 
instancji, trzykrotnie uchylał decyzję wojewody podkarpackiego. Dlatego też zwracam się z prośbą, aby Pani 

Minister jak najszybciej zainterweniowała w opisanej sprawie. 
Brak wypłaty odszkodowań właścicielom nieruchomości zajętych pod wybudowaną już obwodnicę w cią-

gu DK nr 4 (E40) uniemożliwia uregulowanie stanu prawnego tych nieruchomości i wykazanie praw własno-
ści Skarbu Państwa. Brak tytułu prawnego Skarbu Państwa do nieruchomości, na których została wybudowa-
na obwodnica, stanowi przeszkodę do dokonania geodezyjnej inwentaryzacji wykonawczej wspomnianej 
drogi i wykonania jej jako drogi publicznej, drogi krajowej nr 4. Taki stan rzeczy stoi w sprzeczności z usta-
wą o gospodarce nieruchomościami w związku z ustawą o drogach publicznych i uniemożliwia Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad formalne przejęcie w zarząd wspomnianej DK nr 4. Jak najszybsza 
wypłata odszkodowań za grunty przejęte pod obwodnicę doprowadzi do uregulowania stanu prawnego co do 

zgodności ze stanem rzeczywistym. 
Chciałbym również nadmienić, że po poprzednim oświadczeniu i interwencji ministerstwa udało się pozy-

tywnie zakończyć sprawy z trzema właścicielami prywatnymi.  
W związku z tym proszę o udzielenie mi szczegółowej odpowiedzi na pytanie: kiedy ministerstwo zajmie 

się sprawami pozostałych właścicieli i ureguluje sprawę ewidencji gruntów oraz przejęcia w zarząd wspo-
mnianej części DK nr 4 przez GDDKiA? 

Zdzisław Pupa 
 




